

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

១- ព័ត៌មានទូទៅ

ប្រាសាទចារ មានទីតាំងស្ថិតនៅភូមិប្រាសាទចារ ឃុំដូនកែវ ស្រុកពួក ខេត្តសៀមរាប។ ប្រាសាទនេះកសាងឡើងនៅរវាងចុងស.វ.ទី១០ មានខឿនជាថ្នាក់ៗ និងមានប្រាង្គឬក្តីចំនួនបី។ នៅប្រាសាទនេះ មានសិលាចារឹកចំនួនពីរផ្ទាំងជាភាសាខ្មែរ ចុះលេខសម្គាល់ K.២៥៧ ចារលើមេទ្វារខាងត្បូងចំនួន៤៥បន្ទាត់ និងនៅមេទ្វារខាងជើងចំនួន៣៧បន្ទាត់។ នៅក្នុងអត្ថបទនេះ យើងនឹងបង្ហាញតែសិលាចារឹកនៅមេទ្វារខាងត្បូងប៉ុណ្ណោះ។

ខាងក្រោមនេះជាអត្ថន័យសំខាន់ៗរបស់សិលាចារឹក៖

១- នាមហាសករាជឆ្នាំ៩០១ ត្រូវនឹងគ្រិស្តសករាជឆ្នាំ៩៧៩ ថ្ងៃអាទិត្យ ទី៥ កើត ខែជេស្ឋ មានព្រះរាជបញ្ជារបស់ព្រះបាទស្រីជ័យវរ្ម័នទី៥ បានត្រាស់ដល់កំស្តែងព្រះគ្រូ និងមន្ត្រីសៃស្រឡាយរាជវង្សពនាក់ គឺកំស្តែងស្រីវិរេន្ទ្រវរ្ម័ន កំស្តែងវិរេន្ទ្រធិបតីវរ្ម័ន កំស្តែងស្រីមហិធរវរ្ម័ន ឱ្យទៅប្រទានដីនៅឯស្ទឹងដល់មន្ត្រី៤នាក់ ដើម្បីចាត់ចែងបង្កើតជាស្រុក តម្កល់ព្រះ និងឱ្យក្រុមគ្រួសារអ្នកទាំងនោះរស់នៅ។

២- ព្រះដែលតម្កល់មានដូចជា ព្រះសិវលិង្គ ព្រះបរមេស្វរ ព្រះភគវតីចំនួន ២ ដាក់អាស្រ័យផលរួមជាមួយនឹងប្រាសាទព្រះគម្ពីរជគតស្រីកទ្រេស្វរ ក្នុងសហគមន៍ប្រាសាទលិង្គបុរ ត្រូវនឹងតំបន់កោះកេរសព្វថ្ងៃ។ ចំណែកឯប្រាសាទព្រះនារាយណ៍ ត្រូវដាក់រួមអាស្រ័យផលជាមួយប្រាសាទព្រះគម្ពីរអញស្រីចារម្បស្វរ។ រូបប្រតិមាព្រះដែលសាងតម្កល់នោះ មានព្រះបរមេស្វរ(ឥសូរ) និងព្រះភគវតី(ឧមា) ធ្លាក់ក្នុងទម្រង់រូបរាងមុខមាត់របស់មនុស្ស គឺព្រះបរមេស្វរ មានមុខមាត់ជាកំស្តែងស្រីរាជបតីវរ្ម័ន ព្រះភគវតី១មានមុខមាត់ជាតាញគម្ពីរអញ ព្រះភគវតីមួយទៀតមានមុខមាត់ជាតេជដូន ដែលជាដីដូនរបស់កំស្តែងអញស្រីនរបតីវរ្ម័ន និងប្រតាញខ្មោញស្រីជយាយុធរវរ្ម័ន។ អ្នកទាំងនោះ សុទ្ធតែជាអ្នកជាប់សៃស្រឡាយ

អត្ថបទដោយ៖ ហ៊ុន ឈុនតេជ

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

រាជវង្ស។ ទំនៀមបែបនេះ យើងសង្កេតឃើញមានតាំងពីបុរាណ រហូតមកដល់
សម័យទំនើប ដូចជាព្រះបាទនរោត្តមត្រាស់បង្គាប់ឱ្យសាងព្រះពុទ្ធស្រីអារ្យមៃត្រី
មួយអង្គ យកលំនាំតាមកម្ពស់កម្ពស់របស់ទ្រង់។ ដូចគ្នាដែរ គំនូរនៅតាមវត្តមួយចំនួន
ក៏មានគូរគំនូរព្រះបាទបរមរតនៈកោដ្ឋ នៅក្នុងសាច់រឿងពុទ្ធប្រវត្តិផងដែរ។ នេះជា
របៀបមួយ ដែលភ្ជាប់ខ្លួនមនុស្សទៅនឹងទេព។

៣- សេចក្តីចុងក្រោយ គឺជាការកំណត់ពីព្រំដីដែលត្រូវថ្វាយទៅប្រាសាទ
ទាំងនោះ ដោយមានបញ្ជាក់អំពីប្រភពដែលទទួលបានដីនោះ ដូចជាបានមក
ដោយព្រះរាជប្រទាន ការដោះដូរ និងការជាវជាដើម។

២- អត្ថបទដើមជាអក្សរខ្មែរទំនើប

(១) ៥០១ គកបញ្ចមីកេតិជ្យេម្ភតោយចន្ទ្រមាសវៃគាខ្មោ----- (២) អាទិត្យវារបុ
ប្បនក្សត្រនុមានិព្រះគាសនធូលីជេងីព្រះកម្រ[តេងី] (៣) អញ្ជីគ្រីជយវម៌្មទេវតស្តេងីអញ្ជី
ព្រះគុកុកំស្តេងីគ្រីវៃព្រះវម៌្មកំស្តេងីគ្រី[វៃ] (៤) ព្រះធិបតីវម៌្មកំស្តេងីគ្រីមហិធរវម៌្មប្រេទៅឱយ
ព្រះករុណាប្រសាទភូមិអាយ (៥) ធួងីតតាញិកម្រតេងីអញ្ជីអាយអាយតកំស្តេងីគ្រីរាជបតិវ
ម៌្មតកំស្តេងីគ្រីនរ (៦) បតិវៃវម៌្មតម្រតាញិខោញិគ្រីជយាយុធរវម៌្មបិចតិស្រុកិទុកិព្រះបិឱយត
កុលេត (៧) ស្រីជនដោងីអង្គយុតិ.ព្រះកម្រតេងីអញ្ជីគិវលិង្គ.ព្រះកម្រតេងីអញ្ជីបរមេគួរ (៨)
រូបកំស្តេងីគ្រីរាជបតិវម៌្ម.ព្រះកម្រតេងីអញ្ជីកគវតិវបតាញិកម្រតេងីអញ្ជី (៩) ព្រះកម្រតេងីអ
ញ្ជីកគវតិវបតេងីតូនិតយាកំស្តេងីគ្រីនរវម៌្មម្រតាញិ (១០) ខោញិគ្រីជយាយុធរវម៌្ម.សំ
គណនុកម្រតេងីជគតិគ្រីកទ្រេគួរអន្រាយលិង្គបុរ (១១) ព្រះកម្រតេងីអញ្ជីនារាយនសំគណ
នុព្រះកម្រតេងីអញ្ជីគ្រីចម្បេគួរ//១ (១២) ចង្វាត្តភូមិនេះតោយប្តូរអង្វេធួងីភូមិត្រវាងីវង្វាងីត
តិម្រតាញិត្រីខ្សាចិ(វុកិ) (១៣) ឱយកំស្តេងីគ្រីរាជបតិវម៌្ម.តោយអគ្គេយប្រសប្តុកិភូមិគុហេត
តិវាបិហា-- (១៤) អាប្តុកិភូមិនាឯកខ្សែអ្នកបង្គំប្តូរនិវេទនបិឱយកំស្តេងីគ្រីរាជបតិវម៌្ម.តោយ
ទក្សិណ (១៥) ប្រសប្តុកិចំនតិស្តេញិពោកិថ្មោ.តោយនៃត្រីយប្រសប្តុកិវង្វាងីខ្ពសតោយបគ្គិ
មប្រ (១៦) សបិគិវជ្ជាន.តោយវាយវ្យត្រវាងីវង្វាងីប្រសប្តុកិវាមក្សេត្រ.តោយឧត្តរនុតគានប្រ

អត្ថបទដោយ៖ ហ៊ុន ឈុនតេង

សីលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

សប (១៧) ភូមិកំស្តេងីគ្រើវីវេន្ត្រវម្ម៌ភូមិភាវាបិវិសិភាគវតអង្គុយកំនុដចង្វាតិនេះ[[កំស្តេងី]]
(១៨) [[គ្រើរាជបតិ]]វម្ម៌បង្កីប្បូដីនិវេទនសុំភូមិម្នូតកធនអាយ--តិបិឱយិប្បូរតវាបិវិសិ[[នុ]] (១៩)
ភូមិស្ថលាប្រវេចតិកំស្តេងីគ្រើនរបតិវីវម្ម៌ទុញ្ញនុវេទិបទិគះមាសិប្រាកិក្របីតវាបិអ្សតិ (២០)
ទគាជិក្ខតឆ្នាំវ្រះក្រលាផ្ទំពោកិគ្រគ្យវិភូមិភាគអន្លេម្យាយតោយបគ្គិមតិកំស្តេងីគ្រើរា (២១) ជ
បតិវម្ម៌ទុញ្ញនុវេទិបទិគះប្បបិចន្យាកិតវាបិសូស្តិអ្នកិវ្រះធូរវិភូមិត្រវាងខ្ពស- (២២) កំស្តេងី
គ្រើរាជបតិវម្ម៌ជេវនុវេទិបទិគះប្បបិចន្យាកិក្របីតយោសំរាបិអ្នកិវ្រះត្រវាង- (២៣) ស្រុកិតៃ
តន្ទោតិអាយិកន្តាលិទន្លេនុខ្ញុំផ្ទេគិតិម្រតាញគ្រើគុណបណ្ឌិតឱយកំស្តេងីគ្រើ (២៤) រាជបតិវ
ម្ម៌មន្ទានិវ្រះគាសនប្រេស្តាបនារូបកំស្តេងីគ្រើរាជបតិវម្ម៌តិឱយិបំរេតរូបកំស្តេង (២៥) ភូមិតំបុ
ដីតិវ្រះករុណាប្រសាទភូមិតំបុដីភាគម្យាយតិទុកិប្បលិទុខ្ញុំផ្ទេគិនាំវ្រះបយ្យ (២៦) ដីទៅ
លិង្គបុរភូមិតំបុដីភាគម្យាយស្តេងីអញ្ជិវ្រះគុរុឱយកំស្តេងីគ្រើនរបតិវីវម្ម៌ស្ថាប (២៧) នាវ្រះ
គិវលិង្គតគិសំគណនុលិង្គបុរសោតិភាគម្យាយអាយិល្អិកិឱយិចំនាំរដ្ឋាលិវ្រះរតវ្រះ (២៨)
ប្រាហ្មណគាលភាគម្យាយអាយិវរវ្រាងឱយិទៅបំរេតវ្រះហេមគ្នង្គតិវិភាគម្យាយិរសោងី (២
៩) ទៅតវ្រះកម្រតេងីអញ្ជិកតវតិវរតេងីតូនិតយាកំស្តេងីគ្រើនរបតិវីវម្ម៌ភូមិគ (៣០) ម្រ្យា
ដីតិទុញ្ញតមុម្ពិយុធស្ថាបនាកតវតិមហិបាសុរអាសនកន្ទោងីកម្រតេងីអញ្ជិអា (៣១) យអ
ង្វេទន្ទេតតិ//ភូមិតៃស្វាម្នូតកធនតិស្តេងីអញ្ជិវ្រះគុរបង្កីប្បូដីនិវេទនឱយិ (៣២) វ្រះករុណា
ប្រសាទស្ថាបនាគិវលិង្គតគិសំគណនុកម្រតេងីជគតិលិង្គបុរសោតិ// (៣៣) ភូមិចន្ទតៃតិ
ម្រតេញ្ជិហ្មទយការឆ្នាំវ្រះក្រលាផ្ទំនាត្រីណិសំលាបិតម្រ្យសារិវៃ (៣៤) កំស្តេងីវ្រះហេតុប្ប
ស្រូវមនិអ្សត្តម្រ្យនុសោងីតម្រ្យកំស្តេងីឱយិភូមិចន្ទតៃស្ថាបនា (៣៥) គិវលិង្គតគិសំគណនុ
លិង្គបុរសោត//ភូមិលំស្មុតិវាបិជ្ជាទឆ្នាំវ្រះក្រលាផ្ទំនាទោឱ (៣៦) យកំស្តេងីភូមិស្នាំប្តុះតិកំ
ស្តេងីគ្រើរាជបតិវម្ម៌ទុញ្ញតវាបិទាវគ្គ័ប្រុបុរុវេទិបទិ (៣៧) គះចន្យាកិក្របីស្ថាបនាវ្រះវិឃ្មេ
គតតិឱយិក្រិយាអាយិធួដី//ភូមិល្វោតិកំស្តេងីទុញ្ញត (៣៨) វាបិគោកន្ទដីបំរេនុប្រាកុនុច
ន្យាកុបិចតិស្រុកិទុកិខ្ញុំឱយិវ្រះកម្រតេងីអញ្ជិកតវតិវរតា (៣៩) ញ្ជិកម្រតេងីអញ្ជិ//ភូមិប្ប
ត្រាងីប្រមានមល្យាងីតិកំស្តេងីគ្រើនរបតិវីវម្ម៌សុំវ្រះករុណា (៤០) ប្រសាទបិចតិស្រុកិទុកិខ្ញុំ

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

តតិឱយ្យុប្រះកម្រតេជីអញ្ញិកគវតិរូបតេជីតួនិយាកំស្តេជីគ្រិនរ (២១) បតិវីវម្ម័//ស្រុកិរត្ថបវ្វ
តប្រមានិភីមបុរតិតេជីមាតអ្នកខ្មោញ្ញិកំស្តេជីគ្រីរាជបតិវម្ម័ជួន្ត (២២) ប្រះកំម្រតេជីអញ្ញិបរ
មេគួរតរូបកំស្តេជីគ្រីរាជបតិវម្ម័ជួនិខ្ញុំសវាលវ្វុទ្ធកតម្វាយប្រវ្យល (២៣) ភូមិស្ថលាប្រវច
សោតិតិម្រតាញ្ញិខ្មោញ្ញិគ្រីជយាយុជវម្ម័ទុញ្ញនុគ្រលោង្រម្វាយខាល (២៤) ប្រាកិម្វាយជនិ
ជួនិម្វាយជួយោម្វាយជួបិយោម្វាយតវាបិអ្សតិទគាជីក្វតត្នាំប្រះក្រលាផ្ទំ (២៥) តោកិគ្រគ្យវ
បិឱយ្យុប្រះកម្រតេជីអញ្ញិកគវតិរូបតេជីតួនិយាម្រតាញ្ញិខ្មោញ្ញិ //

៣- អត្ថបទប្រែសម្រួល

(១-៧) នាមហាសករាជឆ្នាំ ៩០១ ទី៥កើត ខែជេស្ឋ តាមខែចន្ទគតិ ខែពិសាខ--- ថ្ងៃ
អាទិត្យ នក្សត្របុស្ស នូវមានព្រះរាជសាសន៍ជូលីជើងព្រះគម្ពែងអញស្រីជ័យវម្ម័ទេវ(ទី៥)
ដល់ស្តេងអញព្រះគ្រូ កំស្តេងស្រីវីរេន្ទ្រវម្ម័ កំស្តេងវីរេន្ទ្រាធិបតិវម្ម័ កំស្តេងស្រីមហិធរវម្ម័
ត្រាស់ប្រើទៅឱ្យព្រះរាជប្រទានដីនៅឯភ្នំដងដល់តាញ្ញកម្ពែងអញនៅឯអ្វាយ ដល់កំស្តេង
ស្រីរាជបតិវម្ម័ ដល់កំស្តេងនរបតិវម្ម័ ដល់ម្រតាញ្ញិខ្មោញ្ញិស្រីជយាយុជវម្ម័ ដើម្បីចាត់
ស្រុក តម្កល់ព្រះ គប្បីឱ្យដល់ក្រុមគ្រួសារជាស្រ្តីផោង រស់នៅទីនោះ។

(៧-១១) ព្រះគម្ពែងអញសិវលិង្គ ព្រះគម្ពែងអញបរមេសូរ(មាន)រូបកំស្តេងស្រីរាជ
បតិវម្ម័(ជាតំណាង) ព្រះគម្ពែងអញកគវតិ(មាន)រូបតាញ្ញកម្ពែងអញ(ជាតំណាង) ព្រះ
គម្ពែងអញកគវតិ(មាន)រូបតេជីជួន ដែលជីយាយកំស្តេងអញស្រីនរបតិវម្ម័(និង)ម្រតាញ្ញ
ខ្មោញ្ញិស្រីជយាយុជវម្ម័ (ដាក់)រួមក្រុមជាមួយគម្ពែងជគតស្រីកទ្រេសូរ (ក្នុង)អន្រាយលិង្គ
បុរ។ (៦)ព្រះគម្ពែងអញនារាយណ៍ (ដាក់)រួមក្រុមជាមួយព្រះគម្ពែងអញស្រីចម្សេសូរ។

(១២-១៧) នេះគឺព្រំដី។ ទៅកើតដល់ត្រង់ស្ទឹងបត់ ដីត្រពាំងព្វោង ដែលម្រតាញ្ញត្រី
ខ្សាច់ភ្នំកឱ្យដល់កំស្តេងរាជបតិវម្ម័។ ទៅអាគ្នេយ៍ប្រសប់នឹងដីគុហេ ដែលវាបហា---អ្នក
បម្រើជំនិតថ្នាក់ឯក ខ្លឹយកទៅក្រាបថ្វាយបង្គំទូលថ្វាយសុំឱ្យដល់កំស្តេងស្រីរាជបតិវម្ម័។
ទៅត្បូងប្រសប់នឹងចំណតស្តេងឆកថ្ម។ ទៅនិរតីប្រសប់ត្រពាំងខ្ពស់។ ទៅលិចប្រសប់សិវ

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

ជាន។ ទៅពាយ័ព្យត្រពាំងវែងប្រសប់និងរាមក្សេត្រ។ ទៅជើងនិងភ្នំសានប្រសប់ដីកំសែង ស្រីវិរេន្ទ្រវម៌។

(១៧-២៥) ដីវាបវិសជាភគវត៌ដែលរស់នៅក្នុងព្រំដីនេះ។ កំសែងស្រីរាជបតិវម៌ក្រាប បង្គំទូលថ្វាយសុំដីជាទ្រព្យមរតកនៅឯ--តី ដើម្បីឱ្យជាថ្នូរដល់វាបវិស (ជាមួយ)ដីស្ថលា ប្រវេច(ដែល)កំសែងស្រីនរបតិវម៌វម៌ទិញដោយចូរវេទិ កន្តោរស្តោះ មាស ប្រាក់ ក្របី ពីវាប អ្សត ទសាធិក្រឹត ជាឆ្នាំក្រលាផ្ទំ (នៅ)លោកគគីរ។ ដ៏១អន្លើ ទៅលិច កំសែងស្រីរាជបតិវម៌ ទិញដោយចូរវេទិ កន្តោរស្តោះ សំពត់ដណ្តប់ សម្លៀក ពីវាបស្នូស្តីជាអ្នកព្រះច្បារ។ ដី ត្រពាំងខ្ពស់ កំសែងស្រីរាជបតិវម៌ ដាវដោយចូរវេទិ កន្តោរស្តោះ សំពត់ដណ្តប់ សម្លៀក ក្របី ពីឃោសំរាច ជាអ្នកព្រះត្រពាំង។ ភូមិដើមត្នោតនៅកណ្តាលទន្លេ និងអ្នកបម្រើការ គឺម្រតាញស្រីគុណបណ្ឌិតឱ្យដល់កំសែងស្រីរាជបតិវម៌។ មានព្រះរាជសាសន៍ ស្តេចត្រាស់ ប្រើស្ថាបនារូបកំសែងស្រីរាជបតិវម៌ និងឱ្យអ្នកបម្រើរូបកំសែង ព្រមទាំងដីតំបុង ជាព្រះ រាជប្រទាន។ ភូមិតំបុងមួយភាគ ទុកសម្រាប់ហ្វូងចិញ្ចឹមសត្វ និងអ្នកបម្រើការ គឺសម្រាប់ នាំព្រះប្រេងទៅលិង្កបុរ។ ភូមិតំបុងមួយភាគទៀត ស្តែងអញព្រះគ្រូឱ្យដល់កំសែងស្រីនរប បតិវម៌វម៌(សម្រាប់)ស្ថាបនាព្រះសិវលិង្គ និងដាក់រួមក្រុមជាមួយលិង្គបុរផង។ ដីមួយភាគ ទៀតនៅឯល្អោក ឱ្យគ្រឿងរណ្តាប់រៀបចំបូជាមានអង្គរ២លិះដល់ព្រះព្រាហ្មណ៍សាល។ ដី មួយភាគឯផ្លូវរវៀង ឱ្យទៅអ្នកបម្រើព្រះហោមស្រីង្គតិរ។ មួយភាគ សង់ទៅព្រះគម្ពែងអញ ភគវត៌(មាន)រូប(តំណាងជា)តេជដូនជាយាយរបស់កំសែងស្រីនរបតិវម៌វម៌។ ដីគម្រៀង ទិញ ពីអ្នកប្រដាល់ (សម្រាប់)ស្ថាបនាព្រះភគវត៌មហិជ្ឈរាសុរជាអាស្នាព្រះនាងជាគម្ពែងអញ នៅឯជ្រុងបារាយណ៍។ ដីដើមស្នាជាទ្រព្យមរតក ស្តែងញព្រះគ្រូក្រាបបង្គំទូលថ្វាយសុំ ជាព្រះរាជទានរបស់ព្រះករុណា ដើម្បីស្ថាបនាសិវលិង្គ រួមជាមួយគម្ពែងជគតលិង្គ បុរដែរ។ ដីនៅចន្ទាត់ដៃ ម្រតេញហ្វូងមួយភាព ជាឆ្នាំព្រះក្រលាផ្ទំថ្នាក់ត្រី (បាន)សម្រាប់ដីវិ សាររបស់កំសែងចំនួន២ក្បាល ដោយហេតុ(វាមក)ស៊ីស្រូវ (ដ្បិត)ពុំមានដីវិសងដីវិរបស់ កំសែងវិញ (ក៏)ឱ្យដីចន្ទាត់ដៃសម្រាប់ស្ថាបនាព្រះសិវលិង្គ ដើម្បីដាក់រួមក្រុមជាមួយលិង្គ

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង

បុរេដែរ។ ដីរលំស្មុត វាបដ្ឋាទជាឆ្នាំព្រះក្រលាផ្ទំថ្នាក់ទោ ឱ្យទៅកំស្តែង។ ភូមិស្នាំចុះ កំស្តែង ស្រីរាជបតីវម៌្ម ទិញពីវាបទា ជាក្រុមអ្នកប្រុសបុរ ដោយចូរវេទិ កន្តោរស្តោះ សម្លៀង និងក្របី ដើម្បីស្ថាបនាព្រះគណេស(វិឃ្លេស) គឺឱ្យក្រយាបូជានៅឯស្ទឹង។ ដីរលោត កំស្តែងទិញពី វាបគោជាអ្នកក្មេងបម្រើដោយប្រាក់និងសម្លៀក ដើម្បីចាត់ស្រុក ទុកខ្ញុំបម្រើ ថ្វាយដល់ ព្រះគម្ពែងអញ្ញកគវី(មាន)រូប(តំណាងជា)តាញគម្ពែងអញ។ ដីច្បតក្រាំង នៅប្រមាន មល្យាង កំស្តែងស្រីនរបតីវម៌្មសុំព្រះករុណាព្រះរាជប្រទាន ដើម្បីចាត់ស្រុក ទុកខ្ញុំបម្រើ ថ្វាយព្រះគម្ពែងអញ្ញកគវី (មាន)រូប(តំណាងជា)តេជដូនជាយាយកំស្តែងស្រីនរបតីវម៌្ម។ ស្រុករត្នបព័ត នៅប្រមានភីមបុរ តេជមាជាភរិយាកំស្តែងស្រីរាជបតីវម៌្មថ្វាយដល់ព្រះ គម្ពែងអញ្ញបរមេសូរ (មាន)រូប(តំណាង)ជាកំស្តែងស្រីរាជបតីវម៌្ម និងថ្វាយអ្នកបម្រើក្មេង ចាស់ចំនួន១០៧នាក់។ ភូមិស្ថលាប្រវេចមួយទៀត ម្រតាញខ្មោញស្រីជយាយុធរវម៌្មទិញ ដោយគ្រលោងដៃមួយ ខាលប្រាក់មួយទម្ងន់១ជញ្ជឹង ជួ១យោ សំពត់ដណ្តាប់១យោ ពីវាប អ្សត ជាទសាធិក្រឹត្យ និងជាឆ្នាំព្រះក្រលាផ្ទំនៅតោកគគវី ដើម្បីថ្វាយដល់ព្រះគម្ពែងអញ កគវី(មាន)រូប(តំណាងជា)តេជដូនជាយាយរបស់ម្រតាញខ្មោញ។

បញ្ជីឯកសារ

Cœdès, George. (1952). Inscriptions de Pràsàt Čàr. In *Inscription du Cambodge* (Vol. IV, pp. 140-150). Paris: Editions de Boccard.

បញ្ជីរូបភាព



ផ្ទាំងថ្មចារឹកព័ត៌មានប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)



ប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)

អត្ថបទដោយ៖ ហ៊ុន ឈុនតេជ

សិលាចារឹកប្រាសាទចារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង



ប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)



ប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)

អត្ថបទដោយ៖ ហ៊ុន ឈុនតេជ



ប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)



ប្រាសាទចារ (រូបថត៖ វឿន សោម)



សិលាចារឹកប្រាសាទពារ មេទ្វារខាងត្បូង (រូបថត៖ វឿន សោម)

អត្ថបទដោយ៖ ហ៊ុន ឈុនតេជ

សិលាចារឹកប្រាសាទពារ K.២៥៧ មេទ្វារខាងត្បូង



សិលាចារឹកប្រាសាទពារ មេទ្វារខាងត្បូង (រូបថត៖ វឿន សោម)



សិលាចារឹកប្រាសាទពារ មេទ្វារខាងត្បូង (រូបថត៖ វឿន សោម)